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ROZHOVOR S ...

SESTRIČKA 
 V RAKÚSKEJ 
 NEMOCNICI

Lenka Jajcaiová, 43-ročná, atraktívna Slo-
venka už dlhší čas pôsobí v zahraničí a darí 
sa jej. Stále sa však vracia na Slovensko, kde 
má svoju rodinu. Prečo ju zlákala práca v ra-
kúskej nemocnici, to nám prezradila v na-
sledujúcom rozhovore.

Čo Vás viedlo k tomu, aby ste 
išli pracovať do Rakúska?
Rakúsko je najbližšia krajina, 
ktorá nepatrila do „východné-
ho bloku“. V 90-tych rokoch sa 
práve tu otvorili nové možnosti 
na uplatnenie, a to nielen pre 
Slovákov. Zdravotnícke vzde-
lanie som si urobila v Rakúsku, 
kde som už pôsobila skôr. Tak 
som sa rozhodla zostať v tejto 
krajine.

Kde ste sa zamestnali?
Pracujem v Algemeines Kran-
kenhaus (AKH) der Stadt Wien. 
Zamestnala som sa na anesté-
zii, na oddelení, kde sa operuje 
24 hodín denne. Operuje sa 
najmä brušná dutina – hrubé 
črevo, pečeň, pankreas, operujú 
sa rôzne druhy nádorov, reali-
zujú sa transplantácie, vykoná-
vajú sa operácie rôznych úra-
zov, skrátka je to veľmi náročné 
a rôznorodé. Súčasťou nemoc-
nice je aj lekárska fakulta, na 
ktorej študujú aj zahraniční 
študenti, ktorí pomáhajú aj na 

operačných sálach.

Aké podmienky ste 
museli splniť, aby 
ste sa zamestnali v 
rakúskej nemocnici?
Samozrejme je nutné 
zdravotnícke vzdela-
nie. V mojom prípade 
neprihliadali ani na 
prax, bolo to aj o šťas-

tí. Poslala som svoje portfólio 
a všetky potrebné dokumenty. 
Potom ma pozvali na pohovor, 
musela som absolvovať aj tzv. 
skúšobný deň a až tak sme sa 
dohodli na spolupráci. 

Ako dlho pracujete v Ra-
kúsku?
Už od konca roka 2006, teda je 
to celých 13 rokov.

13 rokov je dosť dlhé obdo-
bie na to, aby človek zbadal 
rozdiely medzi Rakúskom a 

Slovenskom.  Vnímate rozdie-
ly aj v práci?
Nedá sa to takto celkovo 
ohraničiť, ale ten najviditeľnejší 
rozdiel je zrejme v odmeňo-
vaní. Tiež tu fungujú rôzne 
odbory, ktoré pomáhajú za-
mestnancom, keď majú nejaké 
problémy. 

Ako Vás prijal rakúsky perso-
nál?
Keďže pracujem na oddelení, 
ktoré je pomerne rozsiahle, ko-
lektív je dosť veľký a multikul-
túrny, pracujú tu ľudia z celého 
sveta. Myslím si, že mňa prijali 
vcelku pozitívne. Záleží samo-
zrejme na osobnosti každého 
jednotlivca. Dôležité je to, aby 
si každý zamestnanec poriadne 
a zodpovedne vykonával svoju 
prácu.

Baví Vás práca, ktorú vykoná-
vate?


